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The role of stem cell factor in the regeneration after toxic Liver injury
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The understanding of reparative liver regeneration remains critical for physiology and medicine. The liver recovery under the carbon tetrachloride (CCl4) poisoning, which is a classic hepatotropic toxic substance, can derive from various sources including the hematopoietic stem cells (HSC). It is well-known that endothelial liver cells and Kupffer cells can synthesize stem cell factor (SCF) which is a key cytokine in the mobilization of HSCs from marrow bone into the damaged organ. We studied the role of SCF in the reparative regeneration during diffuse toxic liver injury initiated in male Wistar rats by CCl4 (i.p. 50 mg/kg). The study conforms to the Guide for the Care and Use of Laboratory Animals (NIH Publication No. 85-23, revised 1985). The number of proliferating liver cells was estimated by immunohistochemistry (Purified Mouse Anti-Human Ki-67, BD Biosciences, USA). The SCF content in the blood plasma was determined by ELISA (SCF Mouse ELISA kit, Abcam, UK). The SCF concentration in blood, the impairment and mitotic indехes of hepatocytes, the number of binucleate hepatocytes and Ki67+ liver cells (hepatocytes, Kupffer cells) were significantly elevated during the liver reparative regeneration estimated on day 3 and 7 after the poisoning. Therefore, the diffuse damage of the liver was paralleled to the augmented SCF in blood, which is likely due to stimulated synthesis by hepatocytes and Kupffer cells. The results may facilitate to open up the role of 
hematopoietic stem cells in the reparative regeneration of liver.

Перевод
Понимание репаративной регенерации печени остается критическим для физиологии и медицины. Восстановление печени в соответствии с четыреххлористым углеродом (CCl4) отравлений, который является классическим гепатотропным токсичным веществом, можно получить из различных источников, включая гемопоэтические стволовые клетки (HSC). Хорошо известно, что эндотелиальные клетки печени и клетки Купфера могут синтезировать фактор стволовых клеток (SCF), который является ключевым цитокином при мобилизации HSC от костного мозга до поврежденного органа. Мы изучали роль SCF в репаративной регенерации при диффузном токсическом поражении печени, инициированном у самцов крыс линии Вистар с CCl4 (внутрибрюшинно 50 мг / кг). Исследование соответствует Руководству по уходу и использованию лабораторных животных (публикация NIH № 85-23, пересмотренная в 1985 году). Количество пролиферирующих клеток печени оценивали с помощью иммуногистохимии (Очищенные мышинные антитела против человеческого Ki-67, BD Biosciences, США). Содержание СКФ в плазме крови определяли с помощью ELISA (СКФ мышь ELISA набор, Abcam, UK). 
[bookmark: _GoBack]Концентрация SCF в крови, ухудшение и митотический индекс гепатоцитов, количество двуядерных гепатоцитов и Ki67 + клетки печени (гепатоциты и клетки Купфера ) были значительно увеличены после того, как отравление было зафиксировано в течение репаративной регенерации печени на 3 и 7 день после отравления. Поэтому диффузное повреждение печени было параллельно с расширенным SCF в крови, что, вероятно, связано со стимулированным синтезом гепатоцитов и клеток Купфера. Результаты могут способствовать открытию роли гематопоэтических стволовых клеток в репаративной регенерации печени.
